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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at en ændring af skattelovgivningen således, at der kun kan op-

nås refusion af udbytteskat, hvis aktierne navnenoteres i VP-Securities, kan gennemføres 

og administreres uden større systemtilpasninger? Der forudsættes et passende varsel til de 

udenlandske aktionærers depotbanker om, at et sådan krav stilles fremover. 

 

Svar 

En hypotetisk ordning med krav om, at udenlandske aktionærer skal være registreret på 

navn i VP Securities, ville i givet fald kræve systemtilpasninger hos VP Securities og for-

mentlig også hos bankerne. Det kan således ikke antages, at de nuværende systemer hos 

bankerne vil kunne understøtte en overførsel af de påkrævede oplysninger om aktionæ-

rerne, givet at bankerne er indstillet på at understøtte en sådan overførsel af oplysninger, 

hvad der ikke nødvendigvis er tilfældet, jf. svaret på SAU alm. del – spørgsmål 608. 

 

Det kan heller ikke afvises, at en hypotetisk ordning med krav om, at udenlandske aktio-

nærer skal være registreret på navn i VP Securities, vil kunne medføre et behov for tilpas-

ninger hos Skatteforvaltningen. Der vil således fortsat skulle fortages en kontrol af skat-

ten på det modtagne udbytte, henset til at en registrering på navn i VP Securities ikke 

nødvendigvis vil udgøre et tilstrækkeligt grundlag for at afgøre, hvem der er den, som 

skattemæssigt er ejer af en aktie.  
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